
BRP.0002. 7.2020 Protokół nr XXI/I/2020 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 24 września 2020 r. 

Rada Powiatu Orodziskiego 

Protokół nr XXIII/2020 
z XXIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego 

w dniu 24 września 2020 roku 

XXIII sesja Rady Powiatu Grodziskiego VI kadencji odbyła się w zdalnym trybie obradowania 
(podstawa prawna: art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach 
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 
zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych - Dz. U. z 2020 r., poz. 374 ze zm.). 

Udział Radnych Powiatu Grodziskiego w posiedzeniu został stwierdzony przez 
Przewodniczącego Rady Powiatu Sławomira Kamińskiego i odnotowany na liście obecności. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński poinformował, że obrady Rady są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Ad. 1 Otwarcie XXIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 
stwierdzenie prawomocności obrad. 

XXIII sesję Rady Powiatu Grodziskiego o godz. 1700 otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 
Sławomir Kamiński. 
W sesji uczestniczyło 21 radnych, co stanowiło quorum uprawniające do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady wniósł o zmianę porządku obrad polegającą na dodaniu w punkcie 
6 podpunktu g) "rozpatrzenia skargi" oraz podpunktu h) "określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Grodziski oraz 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków". 

Rada przyjęła następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie XXIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 
stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 
4. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Powiatu Grodziskiego za 2019 rok. 
5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Grodziskiego za I półrocze 2020 r. 
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na oddanie w najem powierzchni Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim, 

b) podjęcia współdziałania z Gminą Jaktorów przy projektowaniu rozbudowy drogi 
powiatowej Nr 1515W na terenie Gminy Jaktorów, 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego, 
d) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego, 
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e) zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2020 rok, 
f) rozpatrzenia skargi, 
g) rozpatrzenia skargi, 
h) określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Powiat Grodziski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 
7. Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

a) o pracy Zarządu w okresie między sesjami, 
b) o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego. 

8. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 
9. Interpelacje i zapytania. 
10. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie XXIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Protokół z głosowania imiennego radnych zmiany porządku obrad stanowi załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu. 
Zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu. 

Ad. 3 Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 

W punkcie tym głos zabrał Starosta Marek Wieżbicki. Starosta pOinformował, że podczas 
ostatniej sesji były podniesione trzy kwestie, i tak: 

• jeżeli chodzi o pytanie radnego Dariusza Dąbrowskiego dotyczące środków 
finansowych, jakie były przeznaczone w szkołach powiatowych w związku 

z pandemią, to taką informację radny Dariusz Dąbrowski otrzymał od Wicestarosty 
Krzysztofa Filipiaka; 

• jeżeli chodzi o pytanie Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Wiadernego dotyczące 
budowy zbiornika retencyjnego w północnej części Gminy Grodzisk Mazowiecki, 
to rzeczywiście Gmina ma taki zamiar. W tej sprawie w miesiącu sierpniu została 
podjęta uchwała; 

• odnosząc się do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Wiadernego 
sugerującej, że na kanale YouTube nie są zamieszczane relacje z obrad Rady 
Powiatu Grodziskiego - Starosta poinformował, że na kanale YouTube są 

umieszczone nagrania, począwszy od pierwszej sesji Rady tej kadencji; 
• na posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Spraw Wiejskich 

radny Dariusz Dąbrowski zawnioskował o zamontowanie luster w miejscowości 
Osowiec na skrzyżowaniu z kilkoma ulicami. Starosta na ww. Komisji poprosił 

radnego o wystąpienie na piśmie w tej sprawie. Do chwili obecnej takie wystąpienie 
nie wpłynęło. 

Ad. 4 Przyjęcie sprawozdania z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Powiatu Grodziskiego za 2019 rok. 

Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych przedstawiła 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Grażyna Rymarczyk. Strategia 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Grodziskiego jest dokumentem, który był 
uchwalony w 2016 roku do 2020 roku. Sprawozdanie dotyczy realizacji zadań strategicznych, 
jak i operacyjnych za 2019 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Radny Dariusz Dąbrowski zapytał o cel strategiczny nr 2 - o podejmowane rozmowy 
z rodzicami zastępczymi zawodowymi, które nie przyniosły pozytywnych rezultatów, tj. w czym 
jest problem, jakie są przyczyny, że te rozmowy nie przynoszą efektów? Radny zapytał 
również, czy umożliwiono rodzinom biologicznym spotkania z dziećmi i rodzinami zastępczymi, 
ile odbyło się takich spotkań i czy rodzice biologiczni angażują się chętnie w takie spotkania? 
Odpowiedzi udzieliła Dyrektor Grażyna Rymarczyk, która powiedziała, że rozmowy nie 
przynoszą oczekiwanych rezultatów, ponieważ jest to bardzo trudna rola bycie rodziną, 
problemy które później wynikają w tych rodzinach, mimo wsparcia różnych specjalistów, 
czasami przekraczają możliwości tych rodziców. Odnośnie spotkań Dyrektor poinformowała, 
że spotkania odbywają się. Są rodzice, którzy chcą i podejmują się tych spotkań. Inni rodzice, 
telefonicznie deklarują spotkania a później do spotkania nie dochodzi. 
Radny Dariusz Dąbrowski zapytał również o cel strategiczny nr 3 - czy są osoby 
niepełnosprawne, które zgłaszają potrzebę wsparcia w zakresie sportu, turystki i czy są w tej 
grupie osoby niepełnosprawne, które chciałby np. korzystać z basenu? 
Dyrektor Grażyna Rymarczyk odpowiedziała, że do Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
takie informacje nie docierają, natomiast PCPR sport, kulturę realizuje nie dla indywidualnej 
osoby tylko dla organizacji, która złoży wniosek. 
Radny Dariusz Dąbrowski zapytał także o cel strategiczny nr 5 - ile osób doznających 
przemocy zgłosiło się do ośrodka, ile zostało podjętych interwencji i ile wszczęto procedur 
"Niebieskiej Karty", czy PCPR pozyskał jakiekolwiek środki pieniężne w 2019 r. 
Dyrektor Grażyna Rymarczyk odnosząc się do pytań odpowiedziała, iż w 2019 roku PCPR 
pozyskał środki w wysokości 8460,00 zł na realizację programu korekcyjno-edukacyjnego dla 
osób, które stosują przemoc. Ogólnie skorzystało 789 osób ze wsparcia specjalistycznego, 
przeprowadzono 963 konsultacje. PCPR nie prowadzi rejestru "Niebieskich Kart" 
(do zakładania tych kart uprawnionych jest kilka podmiotów). 
Innych pytań radni nie zgłosili. 

Ad. 5 Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Grodziskiego za I półrocze 
2020 r. 

Informację o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Grodziskiego za I półrocze 2020 roku 
przedstawiła Skarbnik Ewa Szadkowska. 
Planowane dochody na I półrocze 2020 r. uchwalone zostały w wysokości 118 721 059 zł. 
Dochody w I półroczu 2020 zrealizowano w wysokości 58529 916 zł, tj. w 49,30%, w tym: 
dochody bieżące zrealizowano w kwocie 55 090 334 zł, natomiast dochody majątkowe 
w kwocie 3 439 582 zł. Wydatki zaplanowano w wysokości 124 168 161 zł i zrealizowano 
w wysokości 51 335351 zł, lj. w 41,34%, w tym: wydatki bieżące w wysokości 47 360 894 zł, 
wydatki majątkowe w wysokości 3 974457 zł. 
Następnie Skarbnik poinformowała o kwestiach związanych z niewykonaniem dochodów 
i wydatków, zgodnie z planem. 
Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Grodziskiego za I półrocze 2020 roku 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał o dochody w kontekście kryzysu 
związanego z koronawirusem, tj. czy budżet Powiatu już się ustabilizował, czy należy się 
spodziewać, że wpływy mogą być niższe? 
Skarbnik Ewa Szadkowska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o wpływy z opłat komunikacyjnych 
to w materiałach dot. zmiany budżetu jest zmniejszenie planu dochodów. Jest to zmiana 
0650000,00 zł, natomiast odnośnie podatku dochodowego od osób fizycznych - wpływy są 
nadal mniejsze niż w ubiegłym roku w analogicznym okresie i prawdopodobnie w październiku 
radnym zostanie przedstawione zmniejszenie dochodów z tego tytułu. 
Starosta Marek Wieżbicki dodał, że jeżeli chodzi o wpływy z PIT to za miesiąc czerwiec 
mieliśmy o 190000 zł mniej niż rok temu. Za lipiec niecałe 60000 zł mniej. Za sierpień ta 
różnica wyniosła ponad 230 000 zł. 
Innych pytań radni nie wnieśli. 

3 



BRP. 0002. 7.2020 Protokół nr XXI/I/2020 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 24 września 2020 r. 

Ad. 6 Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) wyrażenia zgody na oddanie w najem powierzchni Samodzielnego Publicznego 

Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim, 

b) podjęcia współdziałania z Gminą Jaktorów przy projektowaniu rozbudowy drogi 
powiatowej Nr 1515W na terenie Gminy Jaktorów, 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego, 
d) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego, 
e) zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2020 rok, 
f) rozpatrzenia skargi, 
g) rozpatrzenia skargi, 
h) określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Powiat Grodziski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

Ad. 6 a) 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem powierzchni Samodzielnego 
Publicznego Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim omówił Starosta Marek Wieżbicki. W Szpitalu Zachodnim wynajmowana jest 
powierzchnia dla Regionalnego Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa. Powierzchnia 
wynajmu to 68,00 m2. Obowiązująca umowa wygasa 30 września br., dlatego też Dyrektor 
Szpitala wystąpiła z wnioskiem o to, aby Rada Powiatu udzieliła zgody na kolejny okres. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodniczący Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Andrzej Olizarowicz 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 206/XXIII/20 w sprawie wyrażenia zgody 
na oddanie w najem powierzchni Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego 
Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim (protokół 
z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu. Uchwała nr 206/XX1I1/20 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 
w najem powierzchni Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Szpitala 
Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu). 

Ad. 6 b) 
Projekt uchwały w sprawie podjęcia współdziałania z Gminą Jaktorów przy projektowaniu 
rozbudowy drogi powiatowej Nr 1515W na terenie Gminy Jaktorów zaprezentował Starosta 
Marek Wieżbicki. Wójt Gminy Jaktorów zwrócił się w sierpniu z propozycją finansowania przez 
Gminę Jaktorów dokumentacji projektowo-kosztorysowej na rozbudowę części drogi 
powiatowej nr 1515. Jest to przedłużenie inwestycji, która realizowana była również w tym 
roku, czyli ulica Pomorska. Chodzi o odcinek w kierunku północnym. Co do finansowania 
ewentualnej realizacji tej inwestycji to sprawa jest otwarta. Wartość szacowana tego zadania 
to 150 000 zł. 

Przewodniczący Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Andrzej Olizarowicz 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radny Dariusz Dąbrowski zapytał, czy realizacja tego zadania zostanie wprowadzona do 
przyszłorocznego budżetu? 
Starosta Marek Wieżbicki odpowiedział, że Wójt Gminy Jaktorów chce, aby zlecenie 
dokumentacji nastąpiło w tym roku. 
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Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 207/XXIII/20 w sprawie podjęcia 
współdziałania z Gminą Jaktorów przy projektowaniu rozbudowy drogi powiatowej 
Nr 1515W na terenie Gminy Jaktorów (protokół z głosowania imiennego radnych 
Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. Uchwała 
nr 207/XXIII/20 w sprawie podjęcia współdziałania z Gminą Jaktorów przy projektowaniu 
rozbudowy drogi powiatowej Nr 1515W na terenie Gminy Jaktorów stanowi załącznik 
nr 9 do niniejszego protokołu). 

Ad. 6 c) 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego 
przedstawił Starosta Marek Wieżbicki. Zgodnie z sugestią radnych z ubiegłego miesiąca, 
co do udzielenia ewentualnej pomocy Powiatowi Przemyskiemu, który w wyniku nawałnic ma 
dość spore straty w infrastrukturze, szczególnie drogowej, został przygotowany projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w wysokości 40000,00 zł. Środki te mają 
być przeznaczone na konkretne zadanie, tj. na remont drogi Hucisko Nienadowskie -
Dubiecko - Siei nica. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał, czy inne jednostki samorządu 
terytorialnego z miejsc nawałnic zwróciły się do nas z prośbą o pomoc? 
Starosta Marek Wieżbicki odpowiedział, że na tę chwilę nie wpłynęły inne wnioski. 

Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 208/XX1ll/20 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego (protokół z głosowania imiennego 
radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
Uchwała nr 2081XX1II/20 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Przemyskiego stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 

Ad. 6 d) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego 
omówiła Skarbnik Ewa Szadkowska. Zmiany wieloletniej prognozy finansowej dotyczą dwóch 
załączników, czyli załącznika nr 1 i załącznika nr 2. Zmiany w załączniku nr 1 wynikają ze 
zmian dokonywanych w uchwale budżetowej . Dochody ogółem oraz wydatki ulegają 
zwiększeniu o kwotę 1 694 540,92 zł. W stosunku do materiałów, które zostały przekazane 
radnym, Skarbnik wniosła autopoprawkę, po stronie dochodów jest to zwiększenie dotacji na 
zadania z zakresu administracji rządowej, tj. na wykonanie operatów na kwotę 45000,00 zł 
oraz po stronie wydatków zwiększenie także o kwotę 45 000,00 zł. 
Po wprowadzeniu tej zmiany dochody łącznie będą wynosiły 121 979 781,26 zł, w tym 
dochody majątkowe w wysokości 9681 723,32 zł. Natomiast wydatki ogółem na rok 2020 
ustalono w wysokości 132273507,66 zł, w tym wydatki majątkowe w wysokości 
24672510,48 zł. 
W wyniku wprowadzonych zmian deficyt budżetu na 2020 rok pozostaje bez zmian i wynosi 
10 293 726,40 zł. 
Przychody, rozchody oraz kwota długu nie zmieniają się w stosunku do kwot ustalonych na 
sesji sierpniowej. 
W załączniku nr 2 zmieniono łączne nakłady na przedsięwzięcia: 

- rozbudowa drogi powiatowej nr 1507W Grodzisk Mazowiecki - Izdebno - Cegłów -
Boża Wola - Bramki Ludne, ulicy Sadowej oraz ulicy 1-go Maja w miejscowości Boża 
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Wola, gmina Baranów oraz przebudowa drogi powiatowej nr 1507W Grodzisk 
Mazowiecki - Izdebno - Cegłów - Boża Wola - Bramki Ludne, ulicy Sadowej oraz ulicy 
1-go Maja, w miejscowości Boża Wola, gmina Baranów na kwotę 7 401 363,80 zł, 

- remont pomieszczeń w budynku przy ul. Dalekiej 11 na siedzibę Starostwa Powiatu 
Grodziskiego na kwotę 5 207 500,94 zł. 

Radny Dariusz Dąbrowski zapytał o operaty na kwotę 45 000,00 zł . 
Odpowiedzi na pytanie udzielił Starosta Marek Wieżbicki - operaty dot. wyceny nieruchomości. 
Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 209/XXIII/20 w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego (protokół z głosowania 
imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu. Uchwała nr 209/XXIII/20 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 

Ad. 6 e) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2020 rok 
przedstawiła Skarbnik Ewa Szadkowska. Skarbnik zgłosiła autopoprawkę po stronie 
dochodów zwiększenie i po stronie wydatków zwiększenie - dotacja w wysokości 45 000,00 zł 
zgodnie z decyzją Wojewody Mazowieckiego na wykonanie operatów. Również w tabeli 
majątkowej Skarbnik poprosiła o naniesienie autopoprawki przy zadaniu rozbudowa 
ul. Pomorskiej na terenie Gminy Jaktorów. Został zmieniony odcinek realizacji zadania na 
następującą treść: "od km 5+900 do km 6+380,5". 
Po tych zmianach: 

• dochody zwiększenie wynoszą łącznie 2 532 730.52 zł: 
Do najważniejszych kwot należą: 

61 000,00 dotacja z Gminy Baranów na organizację powiatowych przewozów 
pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej, zgodnie z uchwałą Rady 
Gminy Baranów; 

2 167 855,72 dotacja na realizację zadania pn. "Rozbudowa drogi powiatowej nr 1507W 
Grodzisk Mazowiecki - Izdebno - Cegłów - Boża Wola - Bramki Ludne, zgodnie 
z pismem z Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego; 

60000,00 dotacja z Gminy Baranów na drogi powiatowe; 
40000,00 zwiększenie dochodów z tytułu not księgowych wystawianych na Gminy za 

poniesione koszty utrzymania dzieci w rodzinnej pieczy zastępczej; 
135 000,00 zwiększenie dochodów z tytułu not księgowych wystawianych na Gminy za 

poniesione koszty utrzymania dzieci w placówkach. 

• dochody zmniejszenie wynoszą 838 189.60 zł: 
Do najważniejszych kwot należą: 

650000,00 zmniejszenie dochodów w związku z mniejszymi wpływami z tytułu opłat 
komunikacyjnych z powodu epidemii COVID-19; 

50000,00 zmniejszenie dochodów w związku ze zmianą sposobu księgowania 
w gospodarce nieruchomościami, tj. refaktury za media księgowane są na 
pomniejszenie wydatków, a nie na dochody. 
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• wydatki zwiekszenie wynoszą 3 048 483,52 zł; 
Do najważniejszych kwot należą: 

61 000,00 wydatki na uruchomienie powiatowych przewozów pasażerskich użyteczności 
publicznej na liniach komunikacyjnych obsługujących Gminę Baranów, zgodnie 
z otrzymaną dotacją; 

2 167 855,72 wydatki na rozbudowa drogi powiatowej nr 1507W na drogę Grodzisk 
Mazowiecki - Izdebno - Cegłów - Boża; 

60000,00 wydatki na realizację zadania pn. "Remont drogi powiatowej nr 1516 Baranów 
- Stare Budy w miejscowości Holendry Baranowskie"; 

45000,00 zwiększenie dotacji na zadania bieżące z zakresu administracji rządowej 
(zgłaszana autopoprawka); 

40 000,00 wydatek na pomoc finansową dla Powiatu Przemyskiego z przeznaczeniem na 
remont powiatowej infrastruktury drogowej; 

228 000,00 zwiększenie wydatków na umowy zlecenia w Starostwie oraz na remont 
pomieszczeń w budynku przy ul. Dalekiej 11 na siedzibę Starostwa 
(kwota 195 000,00 zł); 

41 000,00 łączna kwota środków przeznaczonych na nagrody Starosty z okazji Dnia 
Edukacji Narodowej; 

10 000,00 Zespół Szkół Nr 2 w Milanówku - zwiększenie wydatków na zakup szafek do 
szatni, w związku z większą liczbą uczniów; 

146 000,00 zwiększenie wydatków w związku ze zwiększeniem liczby uczniów 
w Niepublicznym LO Fundacji Królowej Św. Jadwigi w Grodzisku Maz.; 

94000,00 zwiększenie wydatków w związku ze zwiększeniem liczby uczniów 
w Niepublicznym LO Fundacji Królowej Św. Jadwigi w Grodzisku Maz. w tym 
także uczniów z orzeczeniami o niepełnosprawności. 

• wydatki zmniejszenie wynoszą 1 353942,60 zł; 
Do najważniejszych kwot należą: 

607000,00 zmniejszenie wydatków w Starostwie na zakup żywności oraz na wytworzenie i 
dostarczenie przez PWPW druków komunikacyjnych; 

50000,00 zmniejszenie wydatków w wyniku zwrotu wydatków wynikających ze 
zwolnienia z opłacania należności z tytułu składek ZUS; 

30 000,00 zmniejszenie wydatków w związku ze zmniejszeniem liczby dzieci w rodzinach 
zastępczych; 

150000,00 zmniejszenie wydatków w związku ze zmniejszeniem liczby dzieci 
w placówkach opiekuńczo-wychowawczych. 

Radny Dariusz Dąbrowski zapytał, jakie będą wydatki na nagrody dla nauczycieli z okazji Dnia 
Edukacji Narodowej wypłacane przez dyrektorów szkół? 
Skarbnik Ewa Szadkowska odpowiedziała, że nie ma wiedzy, jakie kwoty dyrektorzy szkół 
przeznaczą na nagrody. 
Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 21 O/XXII 1/20 w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2020 rok (protokół z głosowania imiennego 
radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
Uchwała nr 2101XX1II/20 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego 
na 2020 rok stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 
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Ad. 6 f} 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Danuta Pokropek poinformowała, 
że skarga została wniesiona na organ zarządzający Poradnią Psychologiczno-Pedagogiczną 
w Grodzisku Mazowieckim. Komisja wnioskuje o podjęcie uchwały w treści przedstawionego 
projektu. Komisja bardzo wnikliwie zajmowała się tą skargą i stwierdziła, że organ prowadzący 
placówkę sprawuje nadzór wyłącznie w zakresie spraw finansowych i administracyjnych. 
Organem właściwym do rozpatrzenia skargi ze względu na jej przedmiot jest Kuratorium 
Oświaty w Warszawie jako organ sprawujący nadzór merytoryczny nad Poradnią 
Psychologiczno-Pedagogiczną, w zakresie dotyczącym awansu zawodowego skarżącej oraz 
Sąd Pracy w kwestii zarzutu dotyczącego niezawarcia kolejnej umowy o pracę między 
skarżącą a ww. Poradnią, jak również w sytuacjach noszących znamiona mobbingu w miejscu 
pracy oraz innych zagadnień dotyczących spraw pracowniczych, o których pisze skarżąca. 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji postanowiła zarekomendować Radzie Powiatu 
Grodziskiego wskazanie skarżącej organów właściwych do rozpatrzenia skargi, tj. Kuratorium 
Oświaty w Warszawie oraz Sąd Pracy. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał, czy następuje zmiana osoby na 
stanowisku dyrektora Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, i czy Komisja rozmawiała 
z osobą skarżącą? 
Przewodnicząca Komisji Danuta Pokropek poinformowała, że skarżąca zwróciła się z prośbą 
o wyłączenie jej z grona osób rozpatrujących skargę, ponieważ Przewodnicząca Danuta 
Pokropek zna dyrektor Poradni. Sprawą zajmował się Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Wojciech Hardt. Obecna dyrektor nie będzie już pełniła tej funkcji. Komisja 
nie spotykała się ze skarżącą. Ze skarżącą oraz dyrektor Poradni spotykała się Naczelnik 
Wydziału Oświaty i były prowadzone rozmowy. 
Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Wojciech Hardt odniósł się do skargi. 
Poinformował, że Komisja nie widziała potrzeby, aby podjąć rozmowę ze skarżącą, ze względu 
na to, że rozstrzygnięcie było proste ze względu na sprawy, o których mówiła przed chwilą 
Pani Przewodnicząca. 
Innych pytań radni nie wnieśli. 

Rada Powiatu Grodziskiego, przy 4 glosach "wstrzymujących się" podjęła uchwałę 
nr 211/XXIII/20 w sprawie rozpatrzenia skargi (protokół z głosowania imiennego radnych 
Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. Uchwala 
nr 211/XXIII/20 w sprawie rozpatrzenia skargi stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu). 

Ad. 6 g} 
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi przedstawiła Przewodnicząca Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Danuta Pokropek. Przewodnicząca poinformowała, że po zapoznaniu się 
ze skargą na zlikwidowanie zjazdu na posesję skarżącego podczas przebudowy drogi 
powiatowej nr 1515W ul. Pomorskiej w Ja ktorowie , Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
rekomenduje Radzie Powiatu uznanie skargi za niezasadną. Działki należące do skarżącego 
nie graniczą z pasem drogowym drogi powiatowej nr 1515W ul. Pomorska w Jaktorowie. Obie 
działki pOSiadają bezpośredni dostęp do drogi gminnej, poprzez którą winna odbywać się ich 
obsługa komunikacyjna. 
Właściciel działki, po której skarżący dojeżdżał do ul. Pomorskiej, zrezygnował z wykonania 
jednego z wjazdów do swojej nieruchomości z ulicy Pomorskiej. 

Radni nie wnieśli pytań ani uwag. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 212/XXIII/20 w sprawie rozpatrzenia 
skargi (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi 
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załącznik nr 18 do mmeJszego protokołu. Uchwała nr 212/XXIII/20 w sprawie 
rozpatrzenia skargi stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 

Ad. 6 h) 
Projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Powiat Grodziski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków 
omówił Starosta Marek Wieżbicki. Starosta poinformował, że organizowanie publicznego 
transportu zbiorowego, polega w szczególności na określeniu przystanków komunikacyjnych, 
których właścicielem lub zarządzającym, jest jednostka samorządu terytorialnego, 
udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych 
obiektów. Starosta poprosił o naniesienie autopoprawki w stosunku do materiałów wcześniej 
przekazanych radnym, tj. o wykreślenie w załączniku nr 1 dwóch przystanków przy 
ul. Skokowskiego 59 i ul. Skokowskiego 52 w Gminie Ja kto rów. 

Radni nie wnieśli pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 213/XXIII/20 w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat 
Grodziski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków (protokół 
z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 20 do 
niniejszego protokołu. Uchwała nr 213/XXIII/20 w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Grodziski oraz 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków stanowi załącznik nr 21 do 
niniejszego protokołu). 

Ad. 7 Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 
• o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego. 
Starosta poinformował, że na poprzedniej sesji Rada Powiatu podjęła 8 uchwał. Uchwały 
te zostały przekazane do Nadzoru Prawnego Wojewody Mazowieckiego, a uchwały 
dotyczące spraw finansowych dodatkowo do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Na dzień 
dzisiejszy nie ma informacji o wszczęciu postępowania nadzorczego w stosunku do którejś 
z tych uchwał. 
• o pracy Zarządu w okresie między sesjami, 
Informacje przedstawił Starosta Marek Wieżbicki. 
Informacje stanowią załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli pytań. 

Ad. 8 Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński przekazał życzenia zdrowia. 

Ad. 9 Interpelacje i zapytania. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny odniósł się do braku wideorelacji z sesji Rady 
Powiatu Grodziskiego na kanale YouTube i przeprosił Panią Sekretarz za zaistniałą pomyłkę. 
Nagrania są zamieszczane na kanale YouTube. 
Sekretarz Joanna Damaziak powiedziała, że na kanale YouTube zamieszczone są wszystkie 
relacje z obrad Rady od początku kadencji. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny poinformował o interpelacji przesłanej dziś do Biura 
Rady w sprawie komunikacji autobusowej na terenie powiatu grodziskiego. 
Wiceprzewodniczący w interpelacji porusza następujące sprawy: 
- analizę zasadności wprowadzenia bezpłatnej komunikacji na terenie powiatu, 
- wprowadzenie zniżek dla rodzin wielodzietnych, 
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- zwiększenie częstotliwości autobusów jeżdżących do Urszulina. 

Starosta Marek Wieżbicki odnosząc się do kwestii podniesionych w interpelacji powiedział, 
że jeżeli chodzi o dwie pierwsze sprawy to nie spodziewa się, że będzie udzielona konkretna 
odpowiedź, ponieważ organy wykonawcze samorządów naszego powiatu wyraziły wolę 
utworzenia związku powiatowo-gminnego i rozstrzyganie przed powstaniem tego związku, 
czy komunikacja ma być bezpłatna, czy też o wprowadzeniu ulg byłoby niewłaściwe. 
Nawiązując do wcześniejszych sugestii, m.in. Pana Piotra Wiadernego, co do objęcia 
ewentualnie Nadarzyna komunikacją autobusową, to związek powiatowo-gminny pozwoli, aby 
komunikacja wyszła poza obręb powiatu. W chwili obecnej trwają prace nad statutem takiego 
związku. Poszczególne gminy będą musiały podjąć uchwały o przystąpieniu. Wszystkie gminy 
naszego powiatu, oprócz Podkowy Leśnej, chcą przystąpić do związku. 
Radny Andrzej Olizarowicz zapytał o doświetlenie przejść dla pieszych oraz o ronda 
w Milanówku, czy są decyzje w tym temacie? 
Starosta Marek Wieżbicki odpowiedział, że jeżeli chodzi o budowę doświetlenia przejść dla 
pieszych to zadanie jest w trakcie projektowania. Natomiast odnosząc się do budowy rond 
poinformował, że cała inicjatywa jest w rękach Burmistrza Milanówka. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny odniósł się do wypowiedzi Starosty Marka 
Wieżbickiego dotyczącej złożonej interpelacji i zwrócił się z prośbą o materiały dot. związku 
powiatowo-gminnego. 
Radny Wojciech Hardt zapytał o obchody rocznicowe bitwy pod Budami. 
Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński poinformował, że w tym roku, w związku 
z pandemią, nie są organizowane oficjalne uroczystości. 

Ad. 10 Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Radni bez uwag przyjęli protokół z XXII sesji. 
Protokół z głosowania imiennego Radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 23 do 
niniejszego protokołu. 

Ad. 11 Sprawy różne i wolne wnioski. 

Starosta Marek Wieżbicki przekazał kilka informacji dotyczących inwestycji drogowych. 
Odnosząc się do realizacji inwestycji w terenie Starosta stwierdził, że nie ma żadnych opóźnień 
czy informacji, które mogłyby nas niepokoić. Jesteśmy po przetargach na dwa zadania, czyli 
droga Ciepłe - Skuły oraz droga na terenie Gminy Baranów. Zmieściliśmy się 
w zabezpieczonych środkach finansowych na ten cel, umowy nie są jeszcze podpisane. 
W przyszłym tygodniu wykonawca zostanie wprowadzony na budowę chodnika przy rondzie 
w Książenicach. Co do prac projektowych jest kilka informacji niepokojących. Zostało wspólnie 
z Dyrektor PZD zorganizowane spotkanie z projektantami, ponieważ niestety są spore 
zaległości w stosunku do 7 a nawet 10 projektów. Istnieją obawy czy terminy tegoroczne będą 
zachowane. Dla przykładu: dokumentacja projektowo-kosztorysowa rozbudowy drogi 
powiatowej 1515 od ulicy Stryjeńskiego do granicy Powiatu z Powiatem Żyrardowskim, 
na terenie Gminy Jaktorów. Na tę chwilę nie ma pozwolenia wodno-prawnego. Projektant 
wniosek złożył 26 czerwca. Wykonawca wystąpił o wydłużenie terminu realizacji. Brak jest 
również prawomocnej decyzji środowiskowej. Podobna sytuacja jest, jeżeli chodzi o projekty 
w Zarębach, Gmina Żabia Wola. Tutaj 22 lutego projektant złożył wniosek do Gminy Żabia 
Wola o wydanie decyzji środowiskowej. Na 10 projektów, 9 dotyczy jednego biura 
projektowego, a tylko 1 sprawa innego biura. Jeżeli zaistnieje konieczność i przesłanki do tego, 
aby zastosować kary umowne, to zostaną one zastosowane. Żadne opóźnienia z tych 
projektów nie powodują tego, że nie będziemy gotowi ze złożeniem jakiegoś wniosku. 
Na tę chwilE{ nie ma takiej sytuacji. Mamy zlecony projekt na chodnik czy też ciąg pieszo-jezdny 
przy ul. Sredniej w Milanówku. Są spore problemy z kwestiami własnościowymi, 
np. ul. Kazimierzowska w Milanówku. 
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Radny Wojciech Hardt zaprosił do Mediateki w dniu 2 października o godz. 1700, na 
prezentację nowego lokalnego wydawnictwa historycznego pt. "Ścieżki wolności 1976 - 1989". 

Ad. 12 Zamknięcie XXIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński o godz. 1900 

zamknął XXIII sesję Rady Powiatu Grodziskiego. 

protokołowała: 
Ewa Tatarek 

~ 
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